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امام هادي)ع( می فرمايند:

خودپس�ندی مانع تحصيل علم 

است و انسان را به سوی نادانی و 

خواری می کشاند.

بحارالأنوار، جلد 69، صفحه 199

در گفت وگوي »جوان« با مصطفي محدثي خراساني عضو شوراي مرکزي 
انجمن شعر بسيج هنرمندان مطرح شد

 هنر انقلابي مرهون جوشش هنرمندان است 
نه عملكرد مسئولان

   جواد محرمي
بررس�ي وضعي�ت هن�ر پ�س از انق�لاب اس�لامي 
موضوع�ي اس�ت ک�ه مبن�اي گفت وگ�وي »ج�وان« 
ب�ا مصطف�ي محدثي خراس�اني عضو ش�وراي مرکزي 
انجمن ش�عر بس�يج هنرمن�دان ق�رار گرفته اس�ت. 
فكر مي کنيد هن�ر در ايران با انقلاب اس�لامي 
چقدر تح�ت تاثير قرار گرف�ت و اين عرصه در 
حال حاضر با همه ف�راز و فرودها چ�ه اندازه و 
از چه ابع�ادي با پديده اي چون انقلاب نس�بت 

پيدا مي کند؟
اين يك آفت براي انقلاب اسلامي اس��ت كه تك بعدي به 
آن نگاه شود، مثلًا عده اي صرفاً بعد سیاسي آن را ببینند و 
تبديل و انتقال قدرت را در نظر بگیرند و متوجه ابعاد ديگر 
آن به ويژه بعد فرهنگي آن نباشند. معتقدم انقلاب ما بیش 
از همه يك انقلاب فرهنگي ب��ود و هر قدر كه بعد فرهنگي 
آن در يك خطاي راهبردي از سوي برخي مسئولان ناديده 
گرفته شد به همان اندازه آسیب ها هم خود را نشان داد. از 
آنجا كه بعد فرهنگي انقلاب غلبه داشت، بیشترين تاثیر را 
هم در حوزه فرهنگ و به تبع آن هنر گذاش��ت. بیشترين 
نمود اين تاثیر در پیوند مجدد ب��ا میراث فرهنگي و هنري 
بود ك��ه در دهه هاي قب��ل از انقلاب تلاش ش��ده بود اين 
پیوند گسسته شود. انقلاب اسلامي هنر ما را يك  بار ديگر 
با ريشه هايش پیوند داد و از طرفي با گشودن افق هاي تازه 

به آن غنا بخشید. 
 فكر مي کنيد در ح�ال حاضر فاصل�ه ما با هنر 

اصيل و واقعي چقدر است؟
هنر ما در ادامه همان جريان ريشه دار و اصیل امروز حركت 
مي كند، البته به دلیل تنوع و تكثري كه طبیعت اين روزگار 
است، شاهد جريان هاي بي رگ و ريشه هم در كنار اين جريان 
اصیل هستیم كه اين ضرورت برنامه ريزي و سرمايه گذاري و 

مديريت فرهنگي و هنري را دوچندان مي كند. 
در اين 40س�ال عملكرد ما تا چه اندازه در فراز 
و فرود ش�كل گيري هنر در اي�ران چه به لحاظ 
مثبت و چه منفي اثرگذار بوده است. کجا راه را 
اشتباه رفتيم و کجا نشانه گيري هايمان درست 

بوده است؟
بايد اذعان كرد كه برنامه ريزي و سرمايه گذاري ما در حوزه 

فرهنگ و هنر به هیچ وجه كافي نبوده و متأسفانه در هیچ 
ك��دام از دولت ها سیاس��تگذاري و برنامه ري��زي در حوزه 
فرهنگ و هن��ر اولويت اصلي نبوده اس��ت و مي توان گفت 
پیشرفتي اگر داشته ايم بیش از آنكه حاصل برنامه ريزي و 
سرمايه گذاري نظام فرهنگي كشور باشد، حاصل تلاش خود 

هنرمندان بوده است. 
 برخي فكر مي کنند هنر انقلابي لزوماً بايد درباره 
موضوعات انقلابي باشد، مثلًا به بخشي از تاريخ 
انقلاب و جنگ اش�اره کند اما از س�ويي ديگر 
عده اي معتقدند، هنري ک�ه در خدمت اعتلاي 
اخلاق معنويت و رفع مشكلات جامعه به شكلي 
اصولي باشد نيز مي تواند انقلابي باشد. نظر شما 

چيست؟
هنر انقلاب هنري است كه در راستاي اهداف و آرمان هاي 
انقلاب و تثبیت و ارتقا و انتقال اين ارزش ها و آرمان ها باشد 
و اين دايره بسیار گسترده اي دارد كه در حوزه هاي متنوع 
مفهومي از عشق و حماسه و عرفان گرفته تا اخلاق و اجتماع 
را مي تواند شامل شود، ما لازم اس��ت تعريفي جامع تر و با 

شمول گسترده تري از هنر انقلاب داشته باشیم. 
 با توجه به آسيب هايي که در حوزه شعر وجود 
دارد و اشعاري که با درونمايه هاي سخيف و گاه 
مبتذل روان جامعه را تحت تاثير قرار مي دهد، 
نقش هنرمندان متعهد در اعتلاي هنر انقلابي و 

ارزشي چيست؟
زمان به مرور شعر خوب و بد را ازهم جدا مي كند و شعر خوب 
است كه خواهد ماند، تاريخ هم همین را به ما مي گويد، اما ما 
مي توانیم با آموزش، حمايت و ترويج در حوزه شعر اصیل، از 

آسیب هاي موجود در شعر معاصر بكاهیم.

    محمدصادق عابديني
هنوز گمانه زني ها درباره زمان بازگشايي 
س�ينماها به قطعيت نرسيده که صحبت 
از افزايش قيمت بليت س�ينماها به ميان 
آمده است. رس�انه ها رقم بليت سينماها  
ب�راي س�ال 99 را 30هزارتوم�ان اعلام 
کرده اند؛ رقمي غير رس�مي ک�ه با توجه 
به روند چن�د س�اله افزاي�ش قيمت ها، 
گزين�ه محتمل�ي ب�ه نظ�ر مي رس�د. 
سینماي ايران همه جوره به دلیل شیوع كرونا 
در تعلیق است. اين حال و روز سینمايي است 
كه صرفاً دلش را به موفقیت طرح اكران آنلاين 

خوش كرده است. 
در اين ش��رايط كه همه چیز در سینما حتي 
س��اخت فیلم هاي جديد متوقف ش��ده، گويا 
قرار است در بازگشايي آتي، مردم با رقم هاي 
جديد بلیت هاي س��ینما ش��گفت زده شوند؛ 
رقمي كه گفته مي شود 30هزار تومان است. 
به اين ترتیب هر ايراني مي تواند با يارانه اي كه 
از دولت دريافت مي كند در طول ماه 1/5بار به 

سینما برود. 
    قيمت گذاري به شرط چاقو 

بر اساس يك سنت ناخوش��ايند، پیش از آغاز 
هر س��ال قیمت جديد بلیت ها اعلام مي شود. 
اين قیمت ها براي اكران ه��اي نوروزي اعمال 
مي شود. سال 99 در حالي آغاز شد كه سینماها 
از يك ماه پیش از آن به خاطر رعايت مس��ائل 
بهداش��تي و عدم ش��یوع كرونا تعطیل شده 
بودند، با اين حال موضوع قیمت گذاري بلیت 

هنوز منتفي نشده است. 
بر اساس گزارش يك رسانه از احتمال تعیین 
قیمت 30هزار توماني براي بلیت س��ینماها، 
»قیم��ت بلی��ت س��ینما در 26 س��ال اخیر، 
حدود 4هزارو444درصد افزاي��ش يافته، اما 
اگر حتي توم��ان را مبنا ق��رار ندهیم و دلار را 
مبنا ق��رار دهیم، رش��د قیمت بلیت س��ینما 
592درصد بوده كه نشان مي دهد اين میزان 
رشد افسارگس��یخته قیمت بلیت سینما در 
كنار نزول سطح كیفي و محتوايي آثار از عوامل 
اصلي ريزش آهسته و پیوسته مخاطبان سینما 
بوده اس��ت؛ ريزش��ي كه هر چند در مقاطعي 
متوقف شده اما دوباره در اوقاتي همچون سال 

گذشته تشديد شده است.«
افزايش قیمت بلیت س��ینما در ايران بالاتر از 

رقم رسمي تورم بوده است و حتي معافیت هاي 
مالیاتي فعالیت هاي هنري كه مي تواند مانعي 
براي افزايش لجام گسیخته قیمت ها باشد، در 
اين قیمت گذاري ها هیچ تاثیر مثبتي نداشته 

است. 
    يك رقيب ارزان قيمت و راحت

اكران آنلاين س��ینما، اگرچه هن��وز در ايران 
فرهنگ سازي نشده اما كافي است مردم با شم 
اقتصادي شان صرفه رفتن به سینما يا تماشاي 
آنلاين را باهم بس��نجند تا مشخص شود كه 
كدام گزينه براي خانواده ه��ا مقرون به صرفه 
اس��ت. هم اكنون قیمت بلی��ت آنلاين براي 
تماش��اي فیلم 12هزار توم��ان در نظر گرفته 

شده است. 
اين رقم به معناي آن اس��ت ك��ه يك خانواده 
مي تواند ب��ا خريد تنها يك بلیت به تماش��اي 
فیل��م س��ینمايي بنش��یند. س��امانه هاي 
پخش كنن��ده فیلم »خ��روج« در س��نجش 
میزان مخاطبان اين فیل��م ها، براي هر خريد 
بلیت مع��ادل 2/5نفر در نظ��ر گرفته اند، اين 
در حال��ي كه اس��ت ك��ه طبق سرش��ماري 
 س��ال 95 هر خانواده ايراني به طور متوس��ط 
3/3نفر عضو دارد. اگر به ط��ور میانگین براي 
هر خانواده ايراني سه عضو در نظر گرفته شود، 
س��ینما رفتن براي اين خانواده با حذف تمام 
هزينه هاي ديگر از جمل��ه هزينه حمل و نقل 
رقم 90هزار تومان خواهد شد. اين رقم بیش 
از هفت برابر قیمت تمام شده تماشاي آنلاين 

خواهد بود. 
امس��ال را مي توان س��الي ب��راي عرض اندام 
اكران آنلاين س��ینما دانس��ت؛ موضوعي كه 
تهیه كنندگان سینما نیز به موفقیت آن امیدوار 
هس��تند. در بیانیه اخیر ش��وراي عالي تهیه 
كنندگان س��ینما مي توان اين امی��دواري را 

مشاهده كرد. 

در بخشي از بیانیه مذكور آمده است: »نمايش 
فیلم س��ینمايي »خ��روج« آخرين س��اخته  
ابراهیم حاتمي كیا در »سینما آنلاين« بدون 
آنكه هنوز رنگ س��الن هاي س��ینما را ديده 
باشد، ثابت كرد كه كار »نش��د« ندارد. فقط 
كافي اس��ت متولیان امور، فرصت��ي را فراهم 
كنند كه كل ظرفیت »وي او دي« كش��ور به 
خدمت گرفته شود و از طرف ديگر جلوگیري 
از دانل��ود غیرقانوني به طور بس��یار جدي در 
دس��تور كار قرار گیرد يا اگر ام��كان فني آن 
فراهم نیست، از نظر اقتصادي ساز و كاري را 
تدارك ببینند كه عملًا استفاده از مال دزدي و 
قاچاق، براي سوءاستفاده كنندگان مقرون به 

صرفه نباشد.«
    مردم بعد از کرونا به سينما مي روند؟

گفته مي شود يكي از زمان هاي محتمل براي 
بازگشايي سینماها، عید س��عید فطر خواهد 
ب��ود؛ چیزي كمت��ر از 40روز آين��ده! با روند 
عادي سازي شرايط كه دولت در پیش گرفته 
نیز بازگش��ايي س��ینماها در اين زمان دور از 
ذهن به نظر نمي رسد، مگر آنكه در زمان باقي 
مانده شرايط كرونايي تغییر بنیاديني داشته 
باشد اما س��ؤال اين اس��ت كه آيا مردم بعد از 
پايان دوران كرونا حاضر هس��تند به س��ینما 
بروند؟! براي مقايسه مي توان اتفاق مشابهي 
را كه در چین رخ داد بررس��ي ك��رد. با اعلام 
رس��مي شكس��ت كرونا در اين كشور، دولت 
چین دس��تور بازگش��ايي س��ینماها را صادر 
كرد. با بازگش��ايي س��ینماها برخلاف انتظار 
دولت، مردم تمايلي به س��ینما رفتن از خود 

نشان ندادند. 
چین 17هزار سالن س��ینما دارد و در مرحله 
اول 600سالن بازگشايي شد كه با بي توجهي 
مردم روبه رو شد. فروش پايین سینما و آنچه 
دولت چین امكان بازگش��ت دوب��اره كرونا را 
مطرح كرد، باعث ش��د آن 600س��الن بعد از 
چند روز فعالیت دوباره بس��ته ش��وند اما در 
ايران كه هنوز مس��ئله بازگش��ت فعالیت ها 
به حالت عادي عملي نش��ده اس��ت، در يك 
نظرس��نجي عملي از مردم س��ؤال شده بود 
»اگر قرار باشد محدوديت هاي ناشي از شیوع 
بیماري كرونا از مراكز و مكان ها برداشته شود، 
شما ترجیح مي دهید كدامیك از موارد زودتر 
بازگشايي شود؟« در پاس��خ مراكز تجاري و 
خريد با بیش از 39درص��د اولويت اول بود و 
»سینما، تئاتر و كنس��رت«، با 7/4درصد در 
انتهاي اولويت هاي مردم ق��رار گرفت. عملًا 
اين نظرسنجي نشان داد كه سینما رفتن در 
اين شرايط هیچ اولويتي در زندگي آنها ندارد و 
نمي توان انتظار داشت بازگشايي سینماها در 
زماني مانند عید فطر با يك استقبال بي نظیر 

مواجه شود. 
حتي اگر تصور عمومي اين باشد كه كرونا به 
طور حتم تا پیش از عید فط��ر از بین خواهد 
رفت و سینماها بازگشايي مي شود، بايد دولت 
به فكر گزينه هاي تش��ويقي براي بازگش��ت 
مجدد مردم به س��ینما ها باش��د و پافشاري 
بر افزايش هرس��اله قیمت بلی��ت نمي تواند 

راهگشاي رونق بخشي به سینماها باشد.

بازگشايي سينماها در عيد فطر همراه با افزايش قيمت بليت سينما 

 پاگشايي براي بليت
30هزار توماني سينما

در اين شرايط كه همه چيز در سينما 
حتي ساخت فيلم هاي جديد متوقف 
شده، گويا قرار است در بازگشايي 
آت��ي، م��ردم ب��ا رقم ه��اي جديد 
بليت هاي سينما شگفت زده شوند

 

 کاش »ماه عسل« را 
با »عصر جديد« تاخت نمي زديد 

كمتر پیش مي آيد در تلويزيون برنامه اي تولیدي از همه مؤلفه هاي 
مثبت اعم از محتوا، تكنیك و فرم و نیز نوآوري در اجرا برخوردار باشد 
و در عین جذب انبوه مخاطب عام و خاص ترويج كننده ارزش ها و 
هنجارهاي مثبت و اخلاقي جامعه نیز باشد. ماه عسل اما از اين بابت 
همه مرزها را درنورديد و به يك برند در میان برنامه هاي تلويزيوني 
تبديل شد اما به محض اينكه اين برنامه 10ساله شد و تازه به بلوغ 
خود رسیده بود تعطیل شد و مجري و تهیه كننده ماه عسل روانه 
كار ديگري ش��د تا مردم از نعمت يك برنامه بي نظیر بومي و ملي و 
مذهبي محروم شوند آن هم در زمانه اي كه تلويزيون از ضعف مفرط 
برنامه هاي پرمعناي پربیننده رنج مي برد. ماه عس��ل سال ها بدون 
رقیب خوراك معنوي بخش عم��ده اي از روزه داران ايراني پیش از 
افطار را مهیا مي كرد اما در يك خطاي راهبردي با برنامه اي تقلیدي 
تاخت زده ش��د. عصر جديد هم برنامه پربیننده اي بود اما اين كجا 
و آن كجا. عصر جديد فقط در بعد جذب مخاطب مي تواند هماورد 
ماه عسل باشد اما ماه عسل فقط سرگرم نمي كرد بلكه رونق فضاي 
معنوي لحظ��ات پیش از افط��ار را صدچندان مي كرد. ماه عس��ل 
داستان آدم هايي را از زبان خودشان روايت مي كرد كه تجربه هاي 
معنوي بي نظیري را از س��ر گذرانده بودند و اي��ن بي نظیر بودن به 
دلیل اين بود كه داس��تان هر آدمي در جهان منحصر به فرد است 
و اگر خود آن آدم با همه وجود داس��تانش را تعريف كند، تجربه اي 
عمیق و جديد را با ديگران به اشتراك مي گذارد كه همه با عطش 
خواهان شنیدن آن هستند؛ تجربه اي كه برخلاف شركت كنندگان 
عصر جديد خودنماي��ي در آن راه ندارد. در واق��ع كاراكترهاي ماه 
عس��ل هیچ كدام در س��وداي خودنمايي و عرضه هنر و توانمندي 
خود پا به میدان ماه عسل نمي گذاشتند و اتفاقاً مي آمدند تا مقابل 
میلیون ها مخاطب خود را بش��كنند تا دوباره متولد شوند و در اين 
زايش دوباره مخاطبان خود را نیز به تجرب��ه و دركي تازه از جهان 
هستي نائل كنند. ماه عسل همان كاري را كه يك فیلم شاهكار در 
تاريخ سینما مي تواند با مخاطبانش بكند، انجام مي داد. اگر چه همه 
مردم را مقابل تلويزيون هاي خود به گريه وامي داشت اما آن اشك 
ريختن ها براي زلال شدن و عبور از صافي، صداقت و پاكي و معرفت 
لازم بود و كاري كه گريه هاي ماه عسل با مردم مي كرد، شايد هزاران 
فیلم و سريال طنزآلود و سرگرم كننده و خنده دار توان انجامش را 
نداشتند. ماه عسل اما فقط گريه نبود و پل باريكي هم به خنده  باز 
مي كرد. میهمانان ماه عسل اگر چه در میان پیچ و خم روايت داستان 
زندگي شان مخاطب را به گريه وامي داش��تند اما هیچ كس از اين 
گريه ها حالش بد نمي شد و همه با حال معنوي خوب و انرژي زياد 
روزه شان را افطار مي كردند. ماه عسل برنامه و برند صداوسیما بود. 
تازه 10ساله شده بود. داس��تان هايش ايراني و میهمان خانه همه 
ايرانیان بود اما چه چیزي سبب شد احسان علیخاني ماه عسل را با 
همه مولفه هاي بي نظیرش رها كند و سراغ تولید برنامه اي تقلیدي 
برود كه برند تمدن غرب اس��ت. موضوع اين بود كه عده اي آنقدر 
علیخاني را متهم كردند كه اش��ك مردم را درم��ي آورد كه كم كم 
خودش هم باورش ش��د كه دارد كار بدي با جامعه مي كند. آنقدر 
گفتند مردم ما به شادي نیاز دارند كه گويي ماه عسل مردم را ناشاد 
مي كرد. اين القائات وارونه عاقبت روي خود احسان علیخاني هم تاثیر 
گذاشت. او بالاخره مقاومتش شكست و ماه عسل را رها كرد كه لابد 
برنامه اي بسازد كه مردم را شاد كند اما اين كجا و آن كجا. اي كاش 
در بین مديران سیما كس��ي وجود داشت كه احسان علیخاني را از 
تعطیل كردن ماه عسل منصرف مي كرد. ماه رمضان سال پیش مردم 
بدون ماه عسل روزه هايشان را افطار كردند و تلويزيون از اين طريق 
به مخاطباني كه خواهان ادامه اين برنامه پربیننده بودند بي اعتنايي 

كرد. كاش جنس بنجل را با جنس اصل تاخت نمي زدند. 

جواد   محرمي     یادداشت

 

 برنامه »ماه خدا« از 3 استوديو
روي آنتن شبكه يك مي رود

مانند ه�ر س�ال، وي�ژه برنامه »م�اه خ�دا« در م�اه مبارك 
رمضان مونس و هم�راه بينن�دگان در س�حرها خواهد بود. 
به گزارش جوان به نقل از روابط عمومي شبكه يك، برنامه »ماه 
خدا« س��حرگاهان ماه رمضان امس��ال از س��اعت 2بامداد آغاز 
مي شود و تا 20دقیقه بعد از اذان صبح به طور زنده ادامه خواهد 
داشت. سعید عباسي يكي از تهیه كنندگان اين برنامه درخصوص 
برنامه امسال ماه خدا اظهار كرد: اين برنامه از بامداد جمعه پنجم 
ارديبهشت به پیشواز ماه مبارك مي رود و تغییري كه اين برنامه 
با سال قبل دارد اين است كه از سه استوديوي مختلف و با چهار 

مجري روي آنتن مي رود. 
عباس��ي افزود: اس��توديوي بام تهران با اجراي هادي صلح جو 
خواهد بود كه هر شب با حجت الاسلام رفیعي گفت وگو مي كند. 
در اس��توديو راديو، بهروز رضوي و علیرض��ا كنگرلو مدح خواني 
خواهند كرد. در اين استوديو آقاي رضوي ترجمه ابوحمزه ثمالي 
و س��یدمهدي ش��جاعي و آقاي كنگرلو هم حكاياتي از ادبیات 
درحوزه اخلاق را مي خوانند. در اس��توديو تولید هم مانند سال 
قبل حسن سلطاني اجراي زنده برنامه را به عنوان مجري مستر 

بر عهده خواهد داشت.

    تلویزیون

يك کارگردان س�ينما ضمن اش�اره به اينكه اي�رادي ندارد 
افراد ب�ا س�رمايه هاي خودش�ان وارد س�ينما ي�ا فرهنگ و 
هنر ش�وند اما نه با پول صن�دوق معلمان بازنشس�ته معتقد 
اس�ت که ورود افراد ناخلف به س�ينما، تئاتر و موسيقي مهر 
تأيي�دي ب�ر انحطاط فرهنگ�ي دولت آق�اي روحاني اس�ت. 
منیژه حكمت در خصوص پول هاي آلوده و ظهور تهیه كنندگان 
يك شبه در سینما و همچنین در راستاي نامه اي از سوي تعدادي 
سینماگر در جهت آزادي موقت محمد امامي در يك برنامه راديويي 
گفت: كساني كه اين نامه را امضا كردند، پرژوه هاي خاصي از آقاي 
امامي داشتند و امكانات توزيع و پخش و تولیدات عجیب و غريب 
با پول هاي عجیب و غريب داشتند. وي اظهار داشت: ايرادي ندارد 
افراد با سرمايه هاي خودشان وارد سینما يا فرهنگ و هنر شوند اما 
نه با پول بیت المال و حقوق معلمان، نه از صندوق معلمان بازنشسته 
كه جزو ضعیف ترين قشر اقتصادي جامعه هستند. آيا كسي كه با 
پول بیت المال، مناسبات و ساختار يك مجموعه را به هم مي زند، 

مي تواند چهره مؤثر فرهنگي باشد؟ 
حكمت تصري��ح كرد: انحط��اط فرهنگي دوره آق��اي روحاني به 
خصوص در سینما، تئاتر، موسیقي و حضور ناخلفان و نامحرمان در 
اين عرصه ها، مُهري است كه بر پیشاني اش خورده، هر جا بوي پول 

شنیدند مناسبات و ساختار را عوض كردند. 
اين فیلمساز درباره نقش نهادهاي صنفي در مورد اتفاقات اينچنیني 
افزود: سه گروه هستند كه بايد در اين قضیه ورود پیدا كنند، اولین 
آنها خانه سینماست. چرا خانه سینما به اين قضیه ورود نمي كند 
و حتي براي قوه قضائیه مسئله را روشن نمي كند. ساختار سینما 

پیچیده است و كساني بايد آن را روشن كنند. اگر صنف، جايگاه 
و تشكیلات صنفي درستي دارد، بايد پنج سال پیش به اين قضیه 

ورود پیدا مي كرد و بازدارنده مي شد. 
او ادامه داد: گروه دوم وزارت ارشاد است يعني كساني كه قرار است 
مناسبات تولیدي ايران را رصد كنند. وزارت ارشاد با حضور چنین 
افرادي در اين پنج سال چه كرده اس��ت، چه اتفاقي افتاده به غیر 
از اينكه هر روز حضوری پررنگ تر داشته باشند و هر روز بخشي از 
اهالي سینما نابودتر شوند. نقش وزارت ارشاد چیست؟ چرا وزارت 
ارشاد س��رمايه گذاران را رصد نمي كند، مگر چنین چیزي شدني 
اس��ت، رصد كردن اتفاقات س��ینما با ادعاهايي كه دارند وظیفه 
وزارت ارشاد اس��ت. اين كارگردان افزود: گروه سوم نیز رسانه ها و 
مطبوعات هستند. ابتر كردن اهالي رسانه و تنزل دادن آنها به نقش 
روابط عمومي آثار و شركت هاي فیلمسازي باعث مي شود شرايطي 
كه اكنون پیش روي ماست، ايجاد شود. من فكر مي كنم اين انجام 

ندادن وظیفه آگاهانه بوده و اتفاقاتي در پشت پرده افتاده است. 

منيژه حكمت، کارگردان سينما: 

افرادي که نامه امامي را امضا کردند، وامدار او بودند
    تئاتر

   مصطفي شاه کرمي
روز گذش�ته بخش فرهنگ�ي س�ايت خبرآنلاين ب�راي بالا 
بردن بازديدهاي س�ايتش ضمن بهره گيري از يك دوقطبي 
جعلي در م�ورد ادعاي يك�ي از خواهران منصوريان س�طح 
ت�ازه اي از بي اخلاق�ي رس�انه اي را ب�ه نماي�ش گذاش�ت. 
به گزارش »جوان« ماجرا از اين قرار اس��ت ك��ه يكي از خواهران 
منصوريان در مصاحبه با يك رسانه اينترنتي مدعاي عجیبي در 
مورد وعده هاي مالي و اقتصادي الهام چرخنده به وي مشروط به 
پوشیدن چادر مطرح كرده بود اما چرخنده در يك برنامه راديويي 
با لحني محترمانه و مش��فقانه اين مدعاي شهربانو منصوريان را 
تكذيب كرد. برخلاف صوت منتشر شده از صحبت هاي چرخنده، 
خبرآنلاين در اقدامي غیرحرفه اي و برخ��لاف موازين اخلاقي با 
انتخاب تیتر »حمله تند الهام چرخنده به خواهران منصوريان!« 
سعي كرده است تا واكنش منطقي الهام چرخنده را »حمله تند« 
نشان بدهد. اين در حالي است كه الهام چرخنده در پاسخ به سؤال 

مجري برنامه راديويي مي گويد: »سلام شهربانو منصوريان، قهرمان 
ووشوي جهان، اول از همه مي خواهم مادر بودنت را بهت تبريك 
بگم، من الهام چرخنده هستم... من جنس تو را مي شناسم. قسمت 

مي دهم به آن بیرق و پرچمي كه با هم به كربلا رفتیم... 
چرخنده در ادامه به راهپیمايي اربعین همراه با يكي از خواهران 
منصوريان اشاره مي كند: »ايش��ان نذر كرده بود و يك پرچمي را 
بلند كرده بود و علم كشي كرد براي ]حضرت[ ابالفضل، من شاهدم 
كه شهربانو از نجف تا كربلا اين علم را كش��ید. شهربانو! بین من 
و تو خاك و عمود كربلاس��ت. ببین تو منو نزدي دخترم! عزيزم! 
قهرمان!... تو يك جريان را زدي، خب! فقط توي خلوتت بیا و بگو 
كي و چرا اين كار رو كردي؟ آيا من به تو گفته بودم خونه و ماشین 
مي دم؟ من كجاي اين سرزمین بودم؟ چه مسئولیتي داشتم كه 
بايد اين كار را مي كردم؟! اما يه چی��زي میخوام بهت بگم، يادته 
شبي كه اومدي توي كهف الش��هدا با خواهرت، فیلمش هست، 
تمام استنادات هست... تو اومدي توي كهف الشهدا، من توي اون 
فیلم گفتم: بچه ها جَو زده نشدين؟ گفتي: نه... بچه ها يادتونه من 
براي ماه عسل دعوت شدم و نذاشتن برم جلوي دوربین؟! شماها 
رفتین، خدا رو ش��كر، اما بي چ��ادر!... من بعداً دي��دم چادر را كه 
درآوريدن و عكستون رفت روي بیلبوردها اما آن توفیقه چي شد 
بچه ها؟! خودتون مي دونین و خداي خودتون و امام حسین)ع(. 
من اينجا حرفم رو زدم و نمي خواس��تم اصلًا پرده گشايي كنم... 
امروز يه دعا فقط مي كنم ]كه[ شهربانو جان، الهي عاقبت به خیر 
بشي، الهي پسرت زير س��ايه همون اباعبدالله و پرچمي كه بلند 

كردي بزرگ بشه.«

وقتي يك سايت براي ديده شدن بي اخلاقي مي کند
 احتمال بازگشايي سالن های تئاتردعاي خير الهام چرخنده براي عاقبت به خيري خواهران منصوريان

از عيد فطر 
و  م�رور  و  عب�ور  فضاه�اي  س�الن ها،  گس�ترده  ضدعفون�ي 
لابي ه�اي تئات�ر ش�هر دي�روز انج�ام ش�د و احتم�ال اي�ن م�ي رود 
ک�ه اي�ن مجموع�ه همزم�ان ب�ا عي�د فط�ر بازگش�ايي ش�ود. 
به گزارش فارس، صبح ديروز ضدعفوني گسترده تالارهاي نمايشي، فضاهاي 
داخلي، راهروها و محل هاي عبور و مرور و لابي سالن ها از سوي همكاران هلال 

احمر در مجموعه تئاتر شهر صورت گرفت. 
پیش از اين نیز چند مرتبه ضدعفوني در قالب هاي كوچك تري در تئاتر شهر 
صورت گرفته بود كه بعد از آن هم سالن ها تعطیل و كاركنان نیز در مجموعه 

حضور نداشتند. 
مجموعه تئاتر شهر نیز چون ديگر سالن هاي نمايشي تهران از سوم اسفند ماه 
فعالیتش به دلیل شیوع كرونا لغو شد و تا امروز نیز هیچ نمايشي در سالن هاي 

آن اجرا نمي شود. 
به گفته يكي از كاركنان تئاتر ش��هر از ديروز فعالیت بخشي از كارمندان در 
مجموعه آغاز شد و اين ضدعفوني گسترده به همین دلیل صورت گرفته تا با 

خیال راحت كاركنان فعالیت خود را در سال جديد آغاز كنند. 
طبق پیش بیني ها، سالن هاي نمايشي ممكن است پس از ماه مبارك رمضان و 
از عید فطر فعالیت خود را آغاز كنند اما هنوز هیچ يك از مسئولان اين مسئله 
را تأيید نكرده است و قادر آشنا مديركل هنرهاي نمايشي نیز در اين زمینه 
مطرح كرده كه دستورالعمل بايد از وزارت بهداشت و درمان براي بازگشايي 

سالن ها ابلاغ شود. 


